
                             P R O T O K Ó Ł   N r  X X X I /  2 0 1 3 

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 14 czerwca 2013r.  w sali  posiedzeń 
Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
            Początek obrad godz.  10 0 0 .
            Zakończenie obrad godz.  11:00.
Przewodniczył:  mgr Sławomir  Matuszewski  – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 1).  
Nieobecny usprawiedliwiony:  radny Artur Poganiacz.
                                
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
1.  Henryk Kacprzyk  – Wójt  Gminy
2. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
3. Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald
(lista  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 169 do nr 173.

Ad pkt 1 i  2.  Przewodniczący Rady Gminy – Sławomir  Matuszewski dokonał  
           otwarcia  XXXI-szej  sesj i  Rady Gminy,  po czym stwierdził  quorum, przy 
           którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy. 
           Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

           Porządek obrad XXXI sesj i  Rady Gminy został  przyjęty w głosowaniu
           jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  wstrzymujących  się nie
           było  w/g następującego wyszczególnienia:
           1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
           2.  Przyjęcie  porządku obrad.
           3.  Przyjęcie  protokółu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
           4.  Sprawozdanie Wójta z działalności  między sesjami.
               a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
           5.  Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
               Grunwald z siedzibą  w Gierzwałdzie  za rok 2012.
           6.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
               -  w sprawie uchwalenia Programu Wspierania Rodziny Gminy Grun-
                 wald na lata  2013-2015.
               -  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 rok
               -  w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy
               -  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun-
                 wald na lata  2013 -  2022  
               -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2013 rok 

  7.  Wolne wnioski i  zapytania.
           8.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt 3.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych,  że zapoznał  się  z
           treścią  XXX protokółu sesj i .  Protokół  był  wyłożony do wglądu przy l iś-
           cie  obecności.  Znajduje się  w biurze rady i  zawsze można zapoznać się z  
           jego treścią.
           Przewodniczący Rady Gminy wnioskował o przyjęcie  protokółu z  XXX
           sesj i  Rady Gminy bez odczytywania.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
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           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  – przyjęła  bez odczytywania  protokół  z
           XXX sesj i  Rady Gminy.
           
Ad pkt 4.  Pan Wójt – z działań  które podjęliśmy między sesjami,  to w Dylewie  
           rozstrzygnięto  przetarg i  zakupiono komin do kotłowni osiedlowej .
           Ogłoszono przetarg na wykonanie podstawy pod komin.
           Zakończono wykonanie  projektu na kanalizację  Gierzwałd – Kitnowo,
           Szczepankowo,  Dylewo,  Glądy.
           Przetarg na wykonanie  remontu  kapitalnego świetl icy w Marcinkowie zos-
           tał  rozstrzygnięty.  Wykonawca już rozpoczął  prace.  
           Ogłoszono przetarg na remont świetl icy w Kitnowie.
           Zakończono budowę chodników - ciągów pieszych wzdłuż Pól Grunwaldz-
           kich.  Są to ciągi  piesze przebiegające  do Obozu rycerskiego i  na dół do
           parkingu.
           W Łodwigowie trwa remont hydroforni.  Trzeba będzie wykonać jeszcze 
           jeden odwiert .  
           Trwa naprawa estetyki  drogi wjazdowej do gminy.  Są kładzione nowe 
           chodniki.  Na przyszły rok trzeba zaplanować nakładkę asfaltową.  Zostały
           postawione trzy maszty;  dwa oflagowane,  jeden czeka na flagę Gminy 
           Grunwald.  Trzeba ogłosić  konkurs.
           Czy Rada Gminy zadecyduje  jak  ma wyglądać  flaga gminy?
           Robimy drogi gminne,  chodnik od drogi powiatowej  przy bloku w Miel-
           nie.  Szukałem chętnego,  żeby za demontaż  płyt  wykonał  chodnik.  Jedna
           osoba znalazła  się.
           Projektowane są place zabaw w miejscowościach,  w których są przewi-
           dziane budowy placów.
           Fundusze unijne bardzo się śl imaczą.  Spłyną  wrzesień,  październik.
           Zgodnie z umową jest  kładziona  dachówka na świetl icy w Pacółtowie.
           Dach dostosowany do zabudowy wsi warmińskiej .
           Został  złożony wniosek na punkt  przedszkolny w szkole w Gierzwałdzie.  

Ad pkt 5.  Przewodniczący Rady Gminy – sprawozdanie było  tematem dyskusj i   
           na posiedzeniach Komisj i .  Wszystkie  wątpliwości  dokładnie  wyjaśni ła
           Pani  Kierownik GOPS.
           Sprawozdanie nie  podlega głosowaniu.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           (Sprawozdanie w załączeniu  – zał.  nr 3).

Ad pkt 6.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych o potrzebie podję-
           cia  uchwał na dzisiejszej  sesj i  Rady Gminy.
           Projekty uchwał były  tematem dyskusj i  na posiedzeniach  Komisj i .

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie uchwa-
           lenia  Programu Wspierania Rodziny Gminy Grunwald na lata  2013 – 
           2015.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  -  podjęła uchwałę Nr XXXI/169/2013 w
           sprawie uchwalenia  Programu Wspierania Rodziny Gminy Grunwald na
           lata  2013- 2015.



                                                       -  3 -

           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 4).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie za-
           twierdzenia  sprawozdania finansowego za 2012 rok.                                 
           (Sprawozdanie w załączeniu  – zał.  nr 5).
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  Uchwałę RIO.IV-0120/95/13 Skła-
           du Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Olsztynie  z dnia
           10 kwietnia  2013 roku w sprawie wydania  opinii  o przedłożonym przez 
           Wójta Gminy Grunwald sprawozdaniu z wykonania  budżetu Gminy Grun-
           wald za rok 2012.
           Zaopiniowano pozytywnie.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 6).
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  – podjęła uchwałę Nr XXXI/169/2013 w
           sprawie zatwierdzenia  sprawozdania finansowego za 2012 rok.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 7).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie udziele-
           nia  absolutorium Wójtowi Gminy.
           Pan Wójt – głównym punktem sesj i  jest  udzielenie  absolutorium Wójto-
           wi Gminy.
           Jestem zadowolony z wykonania budżetu w 2012 roku.
           Pan Wójt przedstawił  inwestycje  wykonane w 2012 roku:
           -  wykonanie  rozbudowy stacj i  uzdatniania  wody w Pacółtówku,
           -  przygotowanie dokumentacj i  oraz rozbudowa hydroforni  w Łodwigowie,
           -  rozbudowa sieci  wodociągowej w miejscowości  Omin – Tymawa,
           -  wykonanie  przyłącza we wsi Frygnowo,
           -  budowa placu wiecowego w Gierzwałdzie,  modernizacja  świetl icy wiej-  
             skiej  we Frygnowie,  doposażenie  świetl icy wiejskiej  w Grunwaldzie,
           -  budowa placów zabaw w Gierzwałdzie  i  Zybułtowie,
           -  budowa placu zabaw w Dylewie,
           -  budowa placu zabaw we Frygnowie i  Mielnie,
           -  zagospodarowanie terenu oraz budowa chodników we wsi Grunwald,
           -  budowa kanału ciepłowniczego w miejscowości  Gierzwałd,
           -  modernizacja  hydroforni  w Łodwigowie,
           -  wykonanie  przebudowy drogi gminnej  w Mielnie,
           -  wykonanie  chodników w miejscowości  Gierzwałd,
           -  budowa świetl icy wiejskiej  w Grunwaldzie  i  Zybułtowie,  płacil iśmy fa-
             ktury,
           -  rozbudowa kanalizacj i  w miejscowości  Mielno,
           -  sporządzenie  wniosku o dofinansowanie budowy sieci kanalizacyjnej  w
             miejscowości Gierzwałd,  Kitnowo, Szczepankowo,  Dylewo i  Glady,   
           -  budowa kanalizacj i  oraz przyłączy kanalizacyjnych w miejscowości  Pa-
             cółtowo,  Pacółtówko – to  jest  największa inwestycja,  którą w ubiegłym
             roku wykonaliśmy,  wszyscy zostali  podłączeni  do kanalizacj i ,
           -  spłata  rat  za materiały elektroinstalacyjne zgodnie z  harmonogramem,
           -  współudział  gminy w przebudowie drogi  dojazdowej do ZUOK w Rudnie
           -  wykonanie  map do celów projektu przystanku w miejscowości  Zapieka,
           -  budowa boiska sportowego – bulodromu w miejscowości  Mielno.
           Najbardziej  mnie  cieszy,  że szereg środków uzyskaliśmy z zewnątrz,  z po-
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           za  budżetu,  prawie 2 mln  złotych,  z funduszy unijnych,  z ANR, szczegól-
           nie  w Mielnie  na usunięcie  starej  kanalizacj i  i  podłączenie  Jezuitów do
           kanalizacj i  zbiorczej .
           Zmniejszył  się wskaźnik długu. Był  31,2%, spadł do około 29%. 
           Jak uzyskamy środki,  chcemy realizować kanalizację  Gierzwałd – Dyle-
           wo. Możliwości kredytowe mamy.
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  wniosek Komisj i  Rewizyjnej  w 
           sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy Grunwald z tytułu wyko-
           nania budżetu.  
           (Wniosek w załączeniu  – zał.  nr  8).
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  Uchwałę Nr RIO.IV- 0120 – 167/13
           Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Olsztynie  z dnia 
           28 maja 2013 roku.
           Pozytywnie  zaopiniowano wniosek Komisj i  Rewizyjnej .
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  Nr 9).
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  – podjęła uchwałę Nr XXXI/171/2013 w
           sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 10).
           Pan Wójt podziękował za udzielenie  absolutorium, za pozytywną ocenę 
           pracy w roku 2012.

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany 
           Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2013 – 2022.
           Pani  Skarbnik – zmiana WPF wynika ze zmian w budżecie.
           W WPF nie ulega zmianie załącznik Nr 2 – przedsięwzięcia,  tylko  załącz-
           nik Nr 1.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  – podjęła uchwałę Nr XXXI/172/2013 w
           sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           lata  2013 – 2022.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 11).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmian 
           budżetu Gminy Grunwald na 2013 rok.
           Pani  Skarbnik – dochody i  wydatki  zostały zwiększone Zarządzeniem
           Wójta o kwotę 165.978,-  zł  i  17.923,25 zł  uchwałą.
           Zmiany wynikają  z  decyzj i  Wojewody,  głównie na GOPS. Dochody obec-
           nie  wynoszą  21.975.285,94 zł ,  wydatki  20.410.113,10 zł .
           W uchwale budżetowej  uległ  zmianie załącznik  Nr 1 dochody,  załącznik
           Nr 2 wydatki  i  załącznik  Nr 5 -  dochody i  wydatki  na zadania zlecone.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  – podjęła uchwałę Nr XXXI/173/2013 w
           sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2013r.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 12).

Ad pkt 7.  Pan Zbigniew Gorząch -  dlaczego ja jako osoba sąsiadująca z  działkami 
           1/5,  1/6 nie  zostałem powiadomiony listem poleconym za zwrotnym po-
           twierdzeniem,  że wystąpiono o pozwolenie na żwirownię.
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           Ten Pan wystąpi  o poszerzenie żwirowni pod sam płot.
           Zostałem pozbawiony statusu jako strona.  
           Działki  te  poprzednio dzierżawiłem od poprzednich właściciel i .  Teraz wy-
           powiedziel i  umowę dzierżawy.  Uprawiałem tę  działkę 5 lat .
           Pan Wójt – procedura jest  rozpoczęta  przez człowieka,  który stara się o
           otworzenie kopalni  żwiru na terenie  starej  kopalni.  Wiedzą,  że zbliża się
           budowa drogi.
           Wg informacji  Pana Tadeusza Tura jest  więcej  niż 20 osób, dlatego było
           powiadomienie ogólne,  w formie obwieszczenia.
           Pan Zbigniew Gorząch – w RDOŚ powiedziel i ,  że  nie mam wglądu w do-
           kumenty,  w badania geologiczne.
           Pan Wójt – ja to wyjaśnię  w poniedziałek.  Ja jestem przeciwny powstawa-
           niu jakiejkolwiek kopalni  żwiru na terenie  gminy.  Będziemy przeciwdzia-
           łać,  żeby gmina  nie miała  więcej  żwirowni,  to samo z wiatrakami.
           Gmina nie ma planu zagospodarowania przestrzennego.
           Pan Zbigniew Gorząch – czy jest  zapis w studium,  że jest  możliwość po-
           szerzenia  żwirowni?
           Pan Wójt – nie  ma takiego zapisu.  Tam jest  2,5 ha.  Kopalnia  jest  wykopa-
           na i  zrekultywowana.  Przy opracowywaniu planu wszyscy mieszkańcy
           mają prawo protestować.
           Żadnych dodatkowych koncesj i  na żwirownie nie  będzie,  tym bardziej  w
           Rychnowie,  gdzie  jest  zrekultywowana.  
           Sołtys  Zygmunt Mioskowski  – czy Pan Wójt może coś powiedzieć w spra-
           wie pisma od Starosty?
           Pan Wójt – przyszła  petycja  od mieszkańców, więc w/g właściwości prze-
           s łałem. Jest  to  pismo kuriozalne.
           Z 1.582 tys.  zł  co zostało wydane na terenie  gminy na drogi,  to  800 tys.  zł
           było  ze środków Marszałka i  naszej  gminy,  inwestycja  wymuszona przeze
           mnie.
           Co roku piszę do Starosty.  Są to odpowiedzi  odmowne.  W żadnej  gminie
           nie  było  robione,  tylko przy budowie „Schetynówek” Starostwo dołożyło.
           Starostwo wydało  200 tys.  zł  rocznie na 8 gmin,  można podzielić.
           Jest  budowana droga Małdyty – Sambród,  niby ze środków unijnych.  Gdy
           powstała  nowa „siódemka”,  ta  droga została  wybudowana wzdłuż starej
           „siódemki”.
           My się zwracamy o nakładkę od Gląd do Tułodziadu,  nawet  do Pląchaw.
           Jest  zbudowane 6 kilometrów drogi nieskończonej .  Na dzisiaj  jest  wydane
           1,5 mln  zł  na tę drogę.  Buduje się drogę,  która prowadzi  donikąd, żeby
           zyskać  jeden głos.  To pismo to jedna wielka agresja.  
           Taki  drobiazg,  jak budowa chodnika w Mielnie,  i le  lat  trwa. Za pozwole-
           niem Rady Gminy zleciłem wykonanie  projektu na budowę chodnika.
           Na drodze od Dylewa do Tułodziadu stoją l ipy,  tam są same dudy.  Na dro-
           dze Tułodziad -  Marcinkowo podczas  burzy zabiło człowieka.
           Radna Ewa Ziejewska – ciekawi nas,  jakie koszty zostały już poniesione,  
           trzy razy do roku jest  klejone.
           Pan Wójt – z drogi  Ostróda – Glądy – Tułodziad – wykonano 2 kilometry
           na ulicy Czarnieckiego w Ostródzie.  Powiat  skupia się od 2007 roku na
           jednej  drodze.
           U nas na 40,7 km zostało zrobione to,  co zostało wymuszone przez Mar-
           szałka przed imprezą  grunwaldzką.  Żadnej  współpracy nie  ma.
           Sołtys  Stanisław Gorzki – w sprawie równiarki,  miesiąc temu była  u nas.
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           Zrobił  kawałek drogi.  Powinien najpierw u nas skończyć.
           Pan Wójt – równiarka miała  awarię.  Później  przejechał  do Dąbrówna.  Te-
           raz jeździ  w Stębarku.
           Radny Arkadiusz Rosa zaprosił  wszystkich  na festyn  rodzinny do Dylewa,
           który będzie organizowany 29 czerwca przy szkole.
           Pan Sekretarz – powstała  nowa strona internetowa Gminy Grunwald,  żeby
           poprawić komunikację.  Urząd Wojewódzki  przesyła  dokumenty tylko  dro-
           gą elektroniczną.
           Projekt szerokopasmowego internetu  dojdzie  do skutku. Będą dwa  punkty
           dystrybucyjne  -  Gierzwałd,  Zybułtowo i  jeszcze Dylewo.
           Światłowód pójdzie  pasem drogowym przy naszych drogach powiatowych
           i  wojewódzkich.
           Radny Ryszard  Bala – czy zamkniecie  strony na akcessnet?  Jest  już okreś-
           lone,  czy dokumenty będą zarchiwizowane?
           Pan Sekretarz – zgodnie z umową,  umowa wygasa  30 czerwca.  Stare do-
           kumenty będą zarchiwizowane.  Będą dostępne na starej  s tronie.
           Od 01 lipca będziemy miel i  nową stronę BIP.
           Sołtys  Marek Kopecki  – jak ze śmieciami?
           Pan Wójt – pozostanie  cena 7,-  i  9,-  zł  od osoby.  Przetarg wygrało  Rudno.
           Startowała jeszcze Koma i  Remondis.
           Gniazda do selektywnej  zbiórki  będą funkcjonowały.  Nie opłaci  się nie  
           mieć kosza,  bo i  tak trzeba będzie zapłacić.
           Zakład Utyl izacj i  zatrudnia około 140 osób.

Ad pkt 8.  Wobec zrealizowania porządku obrad,  Przewodniczący Rady Gminy
           zamknął  XXXI-szą sesję Rady Gminy.

            Protokołowała                                  Przewodniczący Rady Gminy

            Bronisława Warmińska                        mgr Sławomir  Matuszewski 


